
NPT VENNER 

Bestyrelsesmøde 2. oktober 2019 

Til stede: Mads Agerholm, formand, Peer Nannestad Møller, næstformand,  
Svend Åge Schytte Pedersen, kasserer, Lone Lærke Krog, sekretær, Karsten Thurøe, Sessan 
Bentzen, Jytte Schouw, Lene Holst, Jens Pedersen, Lisbeth Pilgaard (LP) og Kirsten Marager 
samt Line Stjernholm Kragelund (projektmedarbejder i Nationalpark Thy). Afbud fra 
frivilligkoordinator Charlotte Katholm. 
 

 

1. OK 
2. OK 

 

3. Tema: Frivilligpolitik og hvordan vi bliver flere. Esben Broe fra Nationalpark Thy er inviteret. 

 

Esben fortalte aktuelt om NPT Centret, at klitten fjernes i løbet af december og lægges ned på stranden –
9000 kubikmeter sand skal væk. Første spadestik slut februar. To rådgivningsfirmaer har budt ind på 
formidlingsopgaven. Meget forskellig måde. Det ene forslag er meget kunstnerisk – det andet jordnært. 
Mødes igen med rådgiverne 30. oktober. Indtil videre ikke planer om bemanding i centret. 

Trædestensprojektet: Der er sat 200.000 kroner af til Stenbjerg. En idé: Vi har større en bygningsmasse på 
landingspladsen. Hvordan gentænke – i samarbejde med aktører. Måske mini-Lodbjerg Fyr. Mulighed for 
overnatning/bygninger/gruppe? Esbens vurdering: Stenbjerg er stærk i forhold til fonde. Fokus på Stenbjerg 
vidner om, at der ikke tænkes minimering af antal frivillige i Stenbjerg.  

NPT-formand, Torben Juul-Olsen, taler for at holde lidt tilbage indtil man ved, hvad centerbyggeriet koster. 

Der er aftalt gruppeshelter ved Lodbjerg, der er stor efterspørgsel. 

Jens P: Der mangler folk ved Lodbjerg Fyr. Vi er glemt som formidlere – i al snak om kaffestuefolk. Vi er kun 
10-12 stykker. 

- Det ville være godt, hvis der var en frivillig vært hver dag. Vi kan ikke dække de weekender, vi er 
der nu. 

Line K: Charlotte (Katholm, red.) vil have fokus på fyret, Cathrine (Lykke S., red) kommer jo tilbage. 

 

Karsten T: Over én kam, hvordan får vi fat i frivillige?. 

Måske er pengene der kun i 2020. Skal vi smede, mens jernet er varmt. 

Burde vi som forening ikke være repræsenteret i styregruppen for Nationalparkcentret?. 

Esben: Tror ikke i styregruppen – men måske under ejerskabsdelen. Der er ikke en arbejdsgruppe for 
frivillige ved centret.  

Line: Der er da kommet mange til siden maj. Vi kunne sagtens bruge flere. 



Karsten: Forslag om en gruppe, der arbejder med rekruttering og fastholdelse af frivillige formidlere. 
Hvordan ideer til, hvordan det skal udføres. Det er bydende nødvendigt i forhold til nationalparkcentret. 

Mads: Vi skal til at være mere synlige – være med til lokale messer.  

Kirsten: De skal føle, det er deres.  

Line: Forslag om fast indslag i Thisted Posten. 

5. november: Evalueringsdag for frivillige ved Lodbjerg Fyr. 

Mads: Konklusionen er, at vi skal have hanket op i os.  

Forslag om rekrutteringsgruppe. 

Esben: Denne gruppe lægger en plan og vender denne med sekretariatet samt koordinerer med Charlotte. 

Man kunne kalde det en styregruppe for rekruttering af frivillige (et strategisk/rådgivende organ). 

Denne gruppe kan så oprette en udførende gruppe i Vorupør. 

Det er der enighed om.  

Der skal være fire i rekrutteringsgruppen. Det bliver:  Karsten, Jens, Mads og Jytte - plus Charlotte 
Katholm/Line Kragelund. 

 

 

Mads indkalder til det første møde i løbet af to uger. 

 

Respons fra Frivillig Fredag: 

Mads: Kun positivt. 

Jytte: Vi kom med noget let. De øvrige havde nogle tunge sager. 

Vi fik pointeret, at man stadig godt kan have et fuldtidsarbejde og samtidig være frivillig. 

Idé: Måske Ungdommens Nationalpark Thy eller ”Tag dit barnebarn med på arbejde”. 

 

 

4. Mads fortalte fra rådet: Naturprojekt (til gavn for ensianblåfuglen) ved Vestergaard, Faddersbøl. 
Borgermøde planlagt med Landbo Thy og Thisted Kommune om Udvidelse af Nationalparken til 
Bulbjerg. Holdningen i råd og bestyrelse er, at hvis ikke man får flere penge med, så kan det være 
det samme. Vildmarksdage fortsætter næste år. Nationalparkloven skal revideres inden for kort 
årrække. I den smh har der været et fokusgruppemøde – alle nationalparker har været involveret. 
Udflugt til Lille Vildmose. Det var rigtig godt. Også brunst og brøl-arrangement i Sårup. Det var rigtig 
godt. 
 



5. Der er 14.940 kroner i kassen. Vi overholder nogenlunde budget. Der er kommet 5000 kroner fra 
Pandekagehjørnet til indsamlingen. Vi har samlet 1.505.000 kroner sammen (fremgår af 
hjemmeside). 
 

6. Kirsten om cykelgruppen: Syv på den lange rute, ni på den korte (seneste tur). Hanne Korsgaard 
tager kort tur på søndag. Kirsten prøver stadig at finde en turleder til den lange tur.  Sessan:  
Naturens Besøgsvenner har valgt mig. Det går godt.  Svend Aage: Gravhøj ryddet. Naturpleje: Line 
siger, der er et stort potentiale, bl.a. i Lyngby, hvor der er ryddet fyrretræer. Kunne man lave en 
mail-gruppe? Ja, det bliver besluttet, at vi melder folk til mail-gruppe under sekretariatet, hvis de er 
interesserede i at deltage i naturpleje. Lodbjerg Fyr: Jens har skrevet historien lidt om. Arbejder 
med indretning af et tableau i fyrtårnet sammen med Charlotte og Esben. Lene: Der er kommet 
skilt på gavlen – og nye flag. (Stenbjerg). Lene tager de nye foldere med (der retter sig mod 
frivillige). Peer, stivogterne: Kun halvdelen vendte tilbage på mail, jeg sendte ud om, hvorvidt de er 
interesserede. Naturstyrelsen nedlægger stier uden at give besked. Vi må have et møde med 
Morten Stummann fra Naturstyrelsen Thy snarest. Bo Immersen fra Nationalpark Thy-sekretariatet 
har fået melding tilbage om ture og hvor lange de er. Line: Der har været lange møder. Troede der 
var styr på det. Jens: Det føles mærkeligt at gå på sin tur og finde ud af, at den er væk. Peer: Vi 
indkalder til et møde efter efterårsferien. Line vil godt være med til mødet. Ærgerligt hvis de små 
stier nedlægges.  Karsten: Gå i gang ture – fortællerne har der været lidt udfordringer med, men 
det er gået fint. Til næste gang drøfter vi konceptet for gå i gang-ture. 

7. Udgået. 
8. Lene Holst, Karsten Thurøe og Lone Lærke stiller op til Rewilding dag 2. november på VUC. 4 ks øl, 

to ks sodavand. (Lone køber). Mads melder pris ud. Vi mødes et kvarter før.  
9. Næste møde tirsdag 19. november. Jytte tager kage med. 
10. Under Evt. gennemgik Mads de spørgsmål og svar, han har forberedt til Min Forening – et indslag i 

Nordjyske. Vi kommer med enkelte ændringer og der blev givet mulighed for rettelser i løbet af 
weekenden.  

 

For referatet/Lone Lærke Krog 

 

 

 

 

 

 

 

 


